

倫敦Delfina基金會臺灣藝術人才駐村案公開徵選，即日開放報名至12月10日止

文化部駐英國代表處文化組持續與倫敦重要駐村機構Delfina基金會合作，2024年將選送1位臺灣藝術家或策展人進駐展開為期12週之駐村計畫，時間為4月2日至6月23日，協助我國新銳藝術人才發展創作及國際連結經驗。（基金會網頁

<https://www.delfinafoundation.com/open-calls/current/open-call-for-taiwanese-artists-and-curators-2024/>)

Delfina基金會為英國知名藝術發展機構，於英國及歐陸擁有廣泛專業網絡，亦提供多種類之輔導及諮詢，協助藝術家經營國際連結，且坐落於倫敦市中心，地點優越，相當適合有志於國際交流之藝術家進駐。單位簡介請見<http://www.delfinafoundation.com/>

本次徵選對象包括藝術家及策展人，亦無對創作研究主題之限制，不限定特定方向範圍，期待更多藝術人才踴躍報名，藉由該基金會專業輔導及網絡，與英國當代藝術社群發展對話，展現回應全球議題之實力，進一步拓展我國當代藝術人才未來國際參與面向。

駐村期間除獨立研究時間以外，基金會將協助及鼓勵同期駐村藝術家之間舉辦非正式的聚會或討論，同時也將安排入選者參加各項外部行程及人脈媒合活動，以利駐村藝術家積極與藝術界互相交流激盪，例如：

- 安排造訪美術館、藝廊、公共藝術機構、藝術家經營之工作室，也將有機會造訪倫敦以外之相關機構
- 於參訪行程及各種活動中引介本地及國際藝術家、策展人、學者及研究者
- 提供專業輔導，包括藝術家同儕之間簡報及互評、針對作品集提供外部策展人諮詢服務、邀請英國本地藝術業界專家提供發展諮詢服務

本計畫提供入選者之資源：

- 往返經濟艙機票一張。
- 機場至駐村機構來回交通。
- 簽證由入選者自行依英國政府相關規定申請，簽證所需費用將由駐村機構負擔。
- 每日零用金30英鎊。

- 可申請材料費，上限為700英鎊。
- 可申請倫敦本地大眾交通卡費用。
- 12周住宿，房型為單人雅房，與其他駐村者共用衛浴、廚房、洗衣間、餐廳等公用空間，地點為Delfina基金會自有建築(無電梯)，位於倫敦市中心，地址為29-31 Catherine Pl, Westminster, London SW1E 6DY。
- 參與已規劃之交流活動或於自由時間安排會晤，與英國當代藝術圈專業人士深度交流。
- 參與駐村機構規劃之團體參訪活動。

註:上述項目以外費用應由獲選者自行支應。

申請條件:

1. 具備中華民國國籍，未受兵役或其他法律限制出國者。
2. 尋求當代藝術相關創作或研究機會之藝術家或策展人。
3. 有能力論述國際駐村經驗對申請者本身之創作或研究發展、國際聯繫有何效益。
4. 英語須達有能力與其他藝術家交流討論以及公開發表之程度。
5. 三年內未曾獲選中華民國文化部各項駐村交流計畫。
6. 駐村結束後兩週內以中文或英文向駐村機構提供2000字駐村心得報告。

註: 創作及策展方向**無任何限制**。

應備申請文件：欲申請者請於官網以英文[線上申請](#)並提供所要求的相關文件。

評選方式：

評選將由基金會召集英國藝術家及策展人等專業人士組成委員會共同進行，首輪為作品集書面評選，進入第二輪之候選者將受邀以遠距方式面談。

徵選時程(以下皆為英國GMT標準時間)

2023年12月10日:徵選截止時間

2023年12月:第二輪候選者將受邀進行視訊面談

2024年1月初:徵選公布

常見問答

1. 藝術策展團隊一人以上可否申請

本駐村計畫由於住宿空間僅供單人居住，如欲以團隊申請，需指派一名代表參加駐村。

2. 獲選者可否攜配偶、子女、獲選者目前扶養者或寵物隨行

本計畫相關資源僅提供獲選者本人一人使用，且住宿空間為單人房，其餘公共空間將與其他駐村者共享，需配合駐村機構使用規範，故無法容納獲選者本人以外之配偶、子女、獲選者目前扶養者或寵物；如欲攜伴，獲選者須自行處理同行者一切相關費用及住宿。

3. 駐村機構可否配合身心障礙藝術家或策展人相關居住及行動需求

本項計畫歡迎身心障礙藝術家策展人申請，如有相關居住及行動需求，請事先電郵至 opencall@delfinafoundation 向基金會洽詢，駐村機構將視該地軟硬體措施限制與您討論配合可行性。

謹註：本說明僅供參考，更多細節請以英文版徵選簡章為準。

OPEN CALL

RESIDENCY FOR TAIWANESE ARTISTS AND CURATORS

GUIDANCE NOTES

INTRODUCTION

Delfina Foundation is a non-profit organisation dedicated to facilitating artistic exchange and developing creative practice through residencies, partnerships and public programming.

In partnership with the Ministry of Culture, Taiwan (R.O.C.), Delfina Foundation welcomes applications from Taiwanese artists and curators for a 12-week residency in London, taking place from 2 April to 23 June 2024.

Each year, Delfina Foundation runs four three-month residency seasons. These residency seasons are dedicated to 'open' independent research or to 'thematic' collective research around a specific issue or idea. This residency will take place during our 'open' spring season 2024.

RESIDENCY ACTIVITIES

Alongside offering practitioners time and space to develop their work, Delfina Foundation residencies offer a programme that includes:

- Opportunities to meet and engage with artists, curators, academics and researchers through organised presentations, studio visits, events, and meals;
- Professional development activities including presentations and crits, portfolio reviews, and mentoring activities to strengthen the artistic practice;
- Collaborative exchange between residents through informal gatherings; and
- Guided visits to museums, galleries, non-profits, artist-run spaces and studios, as well as trips to institutions outside London.

A one-minute introduction video to Delfina Foundation can be watched [here](#).

TRAVEL AND LIVING SUPPORT

The selected applicant will receive a 12-week residency at Delfina Foundation, including:

- A return economy-class flight
- Airport transfers in the UK
- Reimbursement of visa fee (if required)
- A living allowance of £30 per day
- A materials budget of £700
- Local travel pass
- A single bedroom at Delfina Foundation - a house which hosts up to 8 residents with shared facilities, including: bathrooms, laundry rooms, a kitchen, library and dining room.

APPLICATION ELIGIBILITY

Applicants must be:

- A Taiwanese (R.O.C.) national and not restricted from travelling abroad due to mandatory military service or other legal restrictions;
- An artist or curator working in the field of contemporary art;
- Seeking an opportunity to develop their practice through research and access to resources;
- Able to explain how the experience of an international residency will be of benefit, not only to the individual but also to their local networks;
- Proficient in English.

Additionally, applicants should:

- Not have participated in any artist-in-residency program supported by the Ministry of Culture, Taiwan (R.O.C.) in the past three years; and
- Agree to submit a report within 14 calendar days of the end of the residency. The report can be written either in Mandarin Chinese or English and should be a minimum of 2000 words.

APPLICATION FORM

To apply, please complete and submit the application form.

APPLICATION TIMELINE

Application deadline: Sunday, 10 December 2023, 23:59 GMT

Shortlisted applicants will be invited to an online interview during December 2023.

All applicants will be notified of the panel's decision by early January 2023.

FREQUENTLY ASKED QUESTIONS

Can duos or collectives apply?

Generally, it is difficult for us to host residencies with collectives, given the resources and space required to host them. Our accommodation comprises of eight single rooms. We recommend that collectives or duos who wish to apply put forth one member to represent them in-residence if they are prepared to work in such a way.

Can the partners, children, dependents or pets of international residents be accommodated?

Delfina Foundation is a communal residence with limited space. Over the years we have discovered that the nature of our accommodation, as well as our intensive programmes, does not suit non-participants or pets/ESAs being resident onsite. If it is essential that a selected international programme participant be accompanied for part or all of the residency they will need to organise their own accommodation during this time. If you have specific questions, please email opencall@delfinafoundation.

How can specific access support be attained?

Delfina Foundation has always welcomed applicants from all backgrounds, including D/deaf, disabled and neurodivergent artists and others who have specific needs. We are open to discussing how our residencies can be adapted to meet the needs of the applicants that have been selected for a residency. If

you have specific questions in advance of applying, regarding your access requirements with respect to the application process itself, the residency programme, and/or the Delfina House, where residents live and work, please email our Director of Operations Gillean Dickie on gillean@delfinafoundation.com, with the subject line: 'Opencall: Access' .